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ZAPISNIK SA PETOG SASTANKA PRIVREDNOG SAVJETA

Peti sastanak Privrednog savjeta odr:an je 31.03. podetkom u 13.00 sati.

Dnevni red 5. sastanka Privrednog savjeta:

1. Usvajanje zapisnika sa 4. sastanka Privrednog savjeta
2. Prijem novih dlanova u sastav Privrednog savjeta
3. Prijedlog mjera Privredne komore RS na pobolj$anje uslova privredivanja ( Ekonomska politika za

20'l6.9odinu,Zakon o radu)
4. Poddka privrednom sektoru kroz realizovane projekte u 201s.godini iplan za 20'l6.godinu
5. lzrada kataloga privrednika
6. Akcija ,,Kupujmo doma6e'

Sastanak Privrednog savjeta je otvorio nadelnik Zoran Latinovi6, koji je pozdravio prisutne, posebno
direktora projekta USAID Gold Gabrijela Abrahama i njegove saradnike i predslavnike Privredne komore
RS, te prisutne privrednike.
Naielnik je prisutne upoznao sa trenutnim aKivnostima koje se deSavaju na podruaju opstine, o
prisutnim investitorima u Agroindustrijskoj zoni Nova Topola i potencijalnim investitorima koji su izrazili
zelju da im poslovni objekti i odvijanje poslovna aktivnost bude u zoni Nova Topola.
Naielnik je istakao uspjesnu saradnju sa Tehniakom Skolom u Gradigci i zainteresovanim privrednicima,
koji su spremni na saradnju i primjenu praktidne nastave u njihovim proizvodnim pogonima. Nadelnik je
istakao da je Opitina zajedno sa Skolom pokrenula proces opremanja CNc kabineta, aime bi se
udenicima omogu6ilo sticanje praKidnih znanja i vjestina, u cilju lakSeg zapoiljavanja, a poslodavci bi
dobili obudene radnike.

Nadelnik je sa bliskim saradnicima imao sastanak u Agencti za promociju stranih investicija FIPA u
Sarajevu,gdje se naaelno dogovorio da Opitina Gradiska pripremi promotivne materijale za brownfield i
greenfield (stare i nove) lokacije, i na taj nadin pokusa privudi sto viSe investitora.

lstaknuto je i da je u Sarajevu sa organizacijom UNDP potpisan Memorandum o saradnji koji
podrazumjeva trogodisnju podrsku mjesnim zajednicama sa ovog podrudja. Ovim projeKom 6e se pruziti
kako tehnidka tako ifinansijska pomo6 u razliditjm segmentima izabranih mjesnih zajednica.
Nadelnik je spomenuo i podrgku koju su privrednici opstine GradiSka dobili kroz projekat REGERD kojije
implementiran sa NVO ACED i Opitinom Gradiika. Nasih 19 privrednika je dobilo finansijsku podrsku za
savjetodavne usluge koje su neophodne za njihovo funkcionisanje ( standardizacija usluga i proizvoda,
izrada biznis planova, strategija prodaje iizvoza, obuka radnika idrugo).

U sastav dlanova Privrednog savjeta izrazili su Zelju da udu preduze6e lmperijal iLion Gradi5ka. Tako da
se sad broj dlanova Privrednog savjeta pove6ao na 29. Naielnik Latinovid je izrazio zadovoljstvo
interesom privrednika za uzimanje dlanstva u Privrednom savjetu, i istakao da je Opstina Gradiska
spremna da svim privrednicima izade u susret i poieli dobrodoslicu.

Nadelnik odjeljenja za privredu i poljoprivredu Ljubimko Cakalj je pozvao zainteresovane privrednike da
dostave svoje reklamne materijale, kako bi se isti podjelili na sastanku sa Privrednom komorom
kraljevine Svedske koji ee biti gosti opstine Gradiska 14.04.2016.9odine.



lspred Privredne komore Republike Srpske rije6 je uzeo gospodin Aleksandar Ljuboja. On je istakaor
bi Privredna komora ieljela da se privrednici vise ukljude iinkorporiraju u rad Privredne komore inje\
sektorskih odjeljenja. i
Na podetku je istakao da se Privredna komora mnogo zalaZe za smanjenje fiskalnih i parafiskalni\
nameta, 6esto upu6uje pitanja i prijedloge visim nivoima vlasti, ali nazalost desto ostaie bez odgovora na
trazeno.
Privredna komora svaka tri mjeseca analizira ekonomsko stanje privrede iprivredna kretanja u Republici
Srpskoj. U zadnje vrijeme je primje6eno smanjenje stope nezaposlenosti, aliie to nazalost odraz odliva
radne snage u inostranstvo inije pokazateljsa kojim se moZemo pohvaliti.
Privrednike je upoznao sa zahtjevima Privredne komore koji su usvojeni, a odnose se na vraeanje
neoporezivog dijela dohotka od 200 KM.
Uz pomoc USAIDa Privredna komora trenutno radi na izradi Registra parafiskalnih nameta, koji 6e biti
odraz stvarnih nameta koje ima privrednik zavisno od lokalne zajednice u kojoj posluje, jer su razliaiti
nameti od opitine do opstine.
Ljuboja je istakao da Privredna komora ima izraden Akcioni plan aktivnosti i Zele da se isti dva puta
godisnje razmatra na sjednicama Vlade RS. Takoder je istakao da nisu zadovoljni Zakonom o radu,
smatraju da se dosta stvari treba da mjenja, posebno da je potrebno formirati fond iz kojeg 6e se pla6ati
trudnidko bolovanje sa raduna drzave, a ne privrednika.
Privredna komora razmatra i ideju da se osnuje privredni fond solidarnosti, u koji ce svaki privrednik
odvajati nov6ana sredstva,kako bi ako bude pogoden nekom od nepogoda, Sto prije iskoristio sredstva iz
fonda i samim tim se vratio u redovne preduzetnidke tokove.
Ljuboja takoder smatra da bi se trebao napraviti novi Zakon o posticajima i provoditi mjere za smanjenje
javne potrosnje ( reforma javne uprave).
Privredna komora iprijedlozi privrednika idu u smjeru da se unaprijedi inspekcijski nadzor, obrazovana
polit ika iuvede dualni sistem obrazovanja, kako bi smo dosli do kvalitete iobudene radne snage.
Privredna komora je izvrsila anketiranje privrednih subjekata i njihovu potrebu za radnom snagom
Zaduduju6ije da je najve6a potreba za radnom snagom masinske struke i ekonomistima ..
Gospodin Ljuboja je istakao da Privredna komora ve6 duze vrteme provodi akcUu Proizvedeno u
Republici Srpskoj i samim tim doprinosi zastiti proizvoda proizvedenih u Srpskoj.

Ljubimko eakalj se dotakao 6.taike dnevnog reda ispomenuo da opstina Gradiska provodi akciju
zajedno sa uzgajivadima svinja pod nazivom ,Kupujmo domade'. Sa nekoliko maxi marketa u Gradiscije
dogovoreno da se ova akcija podrzi ida se ljudima utiie na pove6anje svjest kad je u pitanju kupovina
doma6eg mesa.
Ljubimko smatra da dr:ava malo radi na zastiti domad proizvodnje ida se dozvoljava nekontrolisan uvoz
svih proizvoda j samim tim,gusi" doma6e. To nije samo sluiaj sa mesom, ve6 isa drugim proizvodima
mljeko, voce,povrde, namjeStaj i drugo.

Direktor misije USAIDa GabrijelAbraham je istakao da USAID u opstini GradiSka ima zaista kvalitetnog
partnera ida su oni spremni podrzati ve6inu aKivnosti Opstine Gradi5ka koje 6e doprinUeti povoljnom
poslovnom okruzenju.
USAID Gold projekat trenutno radi u vise smjerova: Podr:ava BFc setrifikaciju opstina, podr:ava razvoj
radne snage, kreira zakonska rjeienja za bolje poslovno okruzenje, uspostavlja registre imovine na
lokalnim nivoima i kreira rjeienja za eleKronsko izdavanje gradevinskih dozvola

cospoda Milena iz preduzeda DOO Bor Gradiika, je istakla da je zadovoljna radom Privredne komore i
zahvalila im se na zalaganju. Ona je pozvala prisutne privrednike da se vi$e ukljude u rad Privredne
komore. Smatra da se mora vise ulagati u realni sektor i flrme koje stvaraju novu vrijednost. Postavila je
pitanje predstavnicima USAIDa da li su spremni podr:ati Zensko preduzetnistuo. Dobila je odgovor da
USAID podr:ava zaposljavanje Zena i mladih ljudi, te samim tim postiau iZensko preduzetniStvo
Milena je istakla da bi se sastanci Privrednog savjeta trebali odrzavati vise kod privrednika,a manje u
prostorijama Opgtine, na ito su se svi slozili.

Gospodin Miki6 direkor Doo Reflex je naveo da ie zadovoljan radom Privrednog savjeta i da se vide
konkretni rezultati . Obratio se Privrednoj komori i izrazio Ze\u da uaestvuje u njihovom programu
dualnog Skolovanja.
cospodin Do.i6inovi6 ispred Udru:enja vo6ara RS je takoiler zadovoljan radom Privrednog savjeta,
podrsci koju Opstina Gradiska pruia njihovom udruzenju. lstakao da je Opgtina Gradiska dobar
promoter brenda SAVA Garden i da od prvog dana Opstina podrzava njihovu ideju da osnovu preduzece
u kojem 6e se mo6i udruziti i preko koga 6e lakie dolaziti do plasmana svojih proizvoda.



ea je uzeo i gospodin Milinovi6 novopristigli dlan Privrednog savjeta koji je vlasnik DOO lmperijal
fadiSka. lstakao je da se samo dobrim spajanjem komitenata sa krajnjim korisnicima moze napraviti

/oslovni uspjeh. Njegovo preduze6e ima Zelju da izradi promo film u kojem ie se svih privrednici mo6i
reklamirati i samim tim poveeati svoju prepoznatljvost.
Njegovo preduzeee ce ubro napravitisajt na kojem 6e se mo6iobavljati bezra svih proizvoda.

Po detvrtoj tadci Dnevnog reda privrednici su upoznati sa projektom koji je zapoaeo u
(REGERD-Ve6 pomenuto u zapisniku) i podrsci privrednicima u 2016.godini. Trenutno su
dostupna privrednicima: USAID GOLD (sertifikacija,brendiranje, obuke radnika) iKredo

2015.godini
2 projekta

Krajina- za
oblast drvoprerade, prehrane, metaloprerade i tekstilne proizvodnje.
Svi privrednici su pozvani da se prijave na dostupne pozive, kito Ui im
nabavka opreme, edukacija radne snage, sertifikacija i drugo.

se podr:ala poslovna ideja,

Zakuudci sa 5.sastanka Privrednog savjeta:
- Ve6i brojsastanaka Privrednog savjeta odrzavati kod privrednika
- lzraditikatalog privrednika sa podruaja opstine Gradiska ( USAID 6e sufinansiarti ovaj katalog)

15:15

savera


